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В статье раскрывается правовая природа разрешения дел без проведения слуша-

ния (письменного производства) как организационной формы российского консти-

туционного судопроизводства. Показаны основные этапы развития законодательного 

регулирования данной формы судопроизводства, а также тенденции, свойственные 

каждому из этих этапов: от применения письменной формы исключительно для про-

верки конституционности норм, аналогичных ранее признанным неконституцион-

ными, до более широкого ее использования, когда, по мнению Конституционного 

Суда РФ, отсутствует необходимость в устном представлении позиции стороны. 

Исследованы имеющиеся пробелы и противоречия в регламентации данного институ-

та конституционного судопроизводства. 
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The article reveals the legal nature of resolving cases without holding a hearing (written 

proceedings) as an organizational form of Russian constitutional legal proceedings. The 

main stages in the development of legislative regulation of this form of legal proceedings, 

as well as the trends inherent in each of these stages, are shown: from the use of the written 

form solely for checking the constitutionality of norms similar to those previously recognized 

as unconstitutional, to its wider use when, in the opinion of the Constitutional Court of 

the Russian Federation, there is no need for an oral presentation of the party’s position. 

The existing gaps and contradictions in the regulation of this institution of constitutional 

proceedings have been studied.
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